
 

 

Overzicht werkzaamheden van het bestuur maart 2024 - maart 2025 

 

Nijskoat, het kleinste dorp van de gemeente Heerenveen. Nijskoat kenmerkt zich al eeuwenlang 

als een sterke sociale cohesie en een ontwikkeling van een eigen sociale dorpscultuur en 

identiteit. 

 

Om die sociale cohesie te behouden hebben in 2024 de commissies, individuele personen en het 

bestuur plaatselijk belang zich volop ingezet op het gebied van leefbaarheid en veiligheid. 

 

We koesteren de grote betrokkenheid van de bewoners en daarmee de vrijwilligers die al dan niet 

in commissieverband actief zijn in ons dorp Nijskoat. Met al deze inzet houden we ons dorp 

leefbaar en veilig. Onderstaande commissies zijn actief in Nijskoat: 

- Bloemencommissie 

- Biodiversiteitscommissie 

- Kerstcommissie 

- Duurzaamheidscommissie 

- Activiteitencommissie 

- Verkeersveiligheid commissie 

- Kascommissie. 

- Parkeercommissie 

- AED commissie 

Zonder gekoppeld te zijn aan commissies maken een aantal inwoners ook de nodige vrijwillige 

uurtjes per week binnen ons dorp. Waar wij als plaatselijk belang erg dankbaar voor zijn.  

 

Verslag commissies. 

De commissies doen tijdens de ledenvergadering zelf verslag van hun activiteiten in het afgelopen 

jaar. 

Naast bovengenoemde activiteiten worden er diverse particuliere initiatieven in ons dorp ontplooid.  

We denken hierbij aan: 

 

Groei en bloei. 

Op 18 mei organiseerde Groei en Bloei weer haar jaarlijkse markt in Nijskoat. In de boomgaard 

van Mirjam en Jelmer was het erg gezellig en druk. Tuinliefhebbers konden er terecht voor alles 

wat met tuinieren te maken heeft. Het was dit jaar voor de twintigste keer. Voor Nijskoat een groot 

evenement. 

 

Open monumentendag. 

Op 14 september vond de jaarlijkse Monumentendag plaats. Ook Nijskoat was weer van de partij. 

De hele dag was ons pronkjuweeltje, het kerkje, open voor bezichtiging. Met als thema preken, 

rouwen, trouwen en dopen. Bezoekers werden hartelijk ontvangen door de gastvrouwen  Annette 

en Cootje. 

  

Kerstmarkt bij de familie Swieringa. 

Een mooi initiatief van Henk en Jolanda. Naast een ruim assortiment aan kerstbomen, waren er dit 

jaar ook diverse kraampjes van bedrijven. 

Op deze dag werd de reusachtige kerstboom, beschikbaar gesteld door mevr. Wieke Coehoorn, 

op spectaculaire wijze door het dorp vervoerd naar het terrein van OTS. Een mooie plek om 

jaarlijks een verlichte kerstboom te plaatsen.  

 



 

 

Carbidschieten bij Jelmer Bakker.  

Carbidschieten vindt al decennia lang plaats op het erf van de Bakkers in Nijskoat. Ook dit jaar 

vond deze activiteit op oudejaarsdag plaats. Ook de jongste jeugd wordt hierbij betrokken zodat 

de opvolging voor de toekomst is geborgd.  

Carbidschieten is in 2014 als vijftigste traditie geplaatst op de Nationale Inventaris Immaterieel 

Cultureel Erfgoed in Nederland. 

 

Bestuur plaatselijk belang. 

Naast bovenvermelde activiteiten zoemen we alvast in op een aantal zaken waar PB nauw bij 

betrokken was. 

 

Verkeersveiligheid. 

In vervolg op de verkeersintensiteit-metingen in 2023 heeft de werkgroep verkeersveiligheid 
Rotstergaastweg op 5 maart 2024 een overleg gehad met de verkeersdeskundige en de 
wijkmanager. 
Op 21 maart 2024 is de situatie ter plaatse bekeken. Er is geen budget beschikbaar voor 
ingrijpende werkzaamheden aan de Rotstergaastweg. Wel is met de verkeersdeskundige 
afgesproken weinig kostende maatregelen de komende periode uit te gaan voeren, waaronder de 
splitsing Rotstergaastweg/Tinweg. 
 
In april 2024 is er een gezamenlijke brief vanuit de Gemeente Heerenveen en Plaatselijk Belang 
Nieuweschoot gestuurd naar de bewoners van de Rotstergaastweg, de bedrijven op het 
industrieterrein en de loonbedrijven op Rotstergaast en in Rottum met het verzoek de snelheid in 
het dorp aan te passen naar 30 km en waar mogelijk de route via de Zanden te volgen.  
 
Helaas vertrok de verkeersdeskundige in juni, er waren geen collega’s beschikbaar die de weinig 
kostende maatregelen konden oppakken. We moesten wachten tot de opvolging was geregeld.  
 
In december hebben we (verkeersveiligheidscommissie/PB) het gehele proces met de nieuwe 
verkeersdeskundige opnieuw opgestart.  Naar aanleiding van dit overleg is er concept-
schetsontwerp gemaakt van de kruising Rotstergaastweg-Tinweg. 
  
De verwachting is dat er in 2025 asfaltonderhoudswerkzaamheden worden uitgevoerd aan het 
fietspad. Om werk met werk te maken kan de gemeente deze werkzaamheden hiermee 
combineren. Het betreft nog een concept-plan, de gemeente moet deze aanvullende maatregelen 
nog op geld zetten.  
 
Maatregelen: 

• Fietsstroken doortrekken richting Rotstergaastweg. Betere positie voor de fietsers en 
snelheid verlagend. 

• Rood asfalt op de doorgaande route terugbrengen zoals het was. 

• Markering duidelijk terugbrengen inclusief pijlen om aan te geven dat het een twee-richting 
fietspad betreft. 

• Doorgetrokken streep op Tinweg doortrekken tot afslag Rotstergaastweg om binnendoor 
rijden te verminderen/voorkomen. Optioneel is een overrijdbare middengeleider. 

 
 
 
 
 
 
  



 

 

Bijgevoegd het schetsontwerp. 

 
 
De aangedragen maatregelen voor het kruispunt zijn in de Verkeerscommissie en in bestuur 
Plaatselijk Belang Nieuweschoot besproken. Naar onze mening is dit een mooi en duidelijk plan 
om de verkeersveiligheid rondom betreffende kruising te verbeteren.  
Aanvulling hierop zou nog een drempel zijn waarover het fietspad loopt, dit direct als reminder dat 
er een woongebied binnen gereden wordt, en ter ontmoediging van sluipverkeer en ander groot 
verkeer. 
Icm de al genomen maatregelen verderop in de straat zal dit nog extra kunnen helpen om zich 
aan de max snelheid te houden. 
De politie is gevraagd periodiek te laseren in de straat. De politie heeft aangegeven dit te doen als 
er tijd en manschappen beschikbaar zijn.  
 
We blijven ons hard maken voor aanvullende maatregelen aan de rest van de weg. Bv rode 
stroken asfalt aan weerszijden voor fietsers en wandelaars en bij voldoende budget 
wegversmallingen/bloembakken oid. 
Een concept hiervoor zou in de begroting van de gemeente opgenomen kunnen worden, zodat er 
bij beschikbaar budget een concreet plan gemaakt kan worden. 

 
Doarpskeamer 

In de ledenvergadering van vorig jaar hebben we aangegeven dat we op zoek gaan naar een 

geschikte plek voor de doarpskeamer.   

Diverse locaties zijn onderzocht waaronder de Stal en de vrijkomende locatie van de Provincie 

aan de van Engelenvaart.  

Beide locaties zijn afgevallen enerzijds vanwege geen medewerking van de eigenaar en 

anderzijds door een te hoge vraagprijs van de Provincie. Wel heeft de familie Bakker van 

Rotstergaastweg 79 aangegeven open te staan voor een Doarpskeamer op hun grond, waar 

voorheen een tuincentrum was gevestigd.  



 

 

Dit voorstel hebben we besproken met de gemeente en door de gemeente is voorgesteld dit op de 

initiatieven-tafel te brengen bij de gemeente.  

Dit om het proces te versnellen. Dat is oktober gebeurd, echter door de drukte bij de gemeente is 

dit tot nu toe, ondanks veel herinneringen van onze kant, niet op tafel gekomen. Teleurstellend.  

 

Uitbreiding Crematorium 

Via een mailing “berichten over uw buurt” van de gemeente Heerenveen moesten wij vernemen 

dat de gemeente een vergunning heeft verleend aan het crematorium Schoterhof.  

Het gaat hier om een aanbouw op het bestaande pand, een zgn. familiekamer. 24/7 bereikbaar.  

Plaatselijk belang Nieuweschoot  en de omwonenden waren hierover niet in gekend, niet door de 

gemeente en ook niet door het crematorium.  

Direct is er contact gelegd met de wijkmanager en de locatiemanager van het Crematorium. 

Tekeningen zijn opgevraagd en we zijn in gesprek gegaan met het crematorium en de gemeente.  

We hebben onze verontwaardiging uitgesproken over deze slechte manier van communiceren en 

dat je niet op deze manier met elkaar omgaat. Hiervoor zijn excuses aangeboden. 

Dit heeft geleid tot een informatiebijeenkomst voor het dorp.  

Uitkomst was dat we niet zozeer tegen de uitbreiding zijn, maar wel dat het gebied 24/7 uur 

bereikbaar is voor bezoekers. Immers, de afgelopen jaren wordt het gebied  rondom de 

begraafplaats en het crematorium onveilig gemaakt door jongeren die vermoedelijk in drugs 

handelen en hier s’nachts overnachten. Daarnaast bivakkeerde er al maandenlang een persoon in 

een auto in de nachtelijke uren op het terrein.  

De overlast veroorzaakt onprettige situaties, voor zowel de nabestaanden als de direct 

omwonenden. De vraag om een sluitend hek te maken bij de ingang van de begraafplaats was op 

onofficiële wijze al afgewezen door de gemeente, terwijl zowel Plaatselijk belang, crematorium 

Schoterhof, en direct omwonenden dit wel nodig achten.  

Formeel hebben wij begin december namens de omwonenden en PB bezwaar aangetekend 

tegen de verleende vergunning.  

Aangezien wij een “hands on” werkwijze voorstaan, zijn we gelijktijdig met de Gemeente en het 

Crematorium om tafel gegaan om uit de impasse te komen.  

Dit heeft geleid tot een akkoord met voor alle partijen een positieve uitkomst.  

 

We zijn het volgende overeen gekomen: 

Het toegangshek wordt s’nachts gesloten. De sluiting en de opening van de hekken  gebeurt  in 

gezamenlijkheid door alle drie partijen. Op werkdagen door de beheerder van de begraafplaats en 

medewerkers van het crematorium en in de weekenden/feestdagen door Nijskoat.  

Uiteindelijk streven we naar een volledig geautomatiseerde sluiting van het hekwerk.   

Na dit akkoord hebben wij ons bezwaarschrift  ingetrokken.  

 

Overlast van Engelenvaart 

Al enkele jaren is er overlast van enkele bootbewoners aan de van Engelenvaart en wordt de van 
Engelenvaart gebruikt als dumpplaats van slecht onderhouden boten. Bovendien wordt er niet 
door de Gemeente/Provincie/Politie gehandhaafd op de ligduur van max. drie dagen. PB heeft in 
oktober 2023 een overleg gehad met de wijkagent en een gesprek gehad met de teamleider van 
de afdeling handhaving over de overlast van de bootjes in de van Engelenvaart. 
Er zijn toen afspraken gemaakt hoe hierop beter gehandhaafd kan worden.  
De wethouder heeft in de ledenvergadering 2024 toegezegd als de overlast gevende bewoners dit 
blijven doen dit op bestuurlijk niveau samen met de Provincie te bespreken. Ondanks de vele 
meldingen van overlast hebben we het afgelopen jaar weinig verbetering gezien. 
 



 

 

In januari is er telefonisch overleg geweest met de afdeling handhaving van de gemeente 
Heerenveen. We hebben nogmaals onze gal gespuid. 
De gemeente heeft uitgelegd wat er de afgelopen 1,5 jaar is gebeurd of juist niet is gebeurd. 
- Gemeente Heerenveen heeft overleg gehad met de Provincie en andere gemeentes over 
overlast veroorzakende bootbewoners. Hier zijn bindende afspraken over gemaakt. Betekent niet 
dat alle problemen in 1 keer opgelost kunnen worden, met name de zgn “zwervers” zijn een 
probleem. 
 
- De gemeente Heerenveen heeft het afgelopen jaar te kampen gehad met onderbezetting bij de 
handhavers. 2 tijdelijk ziek en 2 personen zijn weggegaan. Kortom er waren geen boa’s op enig 
moment. 
De gemeente moest toen prioriteiten stellen op welke dossiers de boa’s ingezet moesten worden. 
De essentie lag toen niet in Nieuweschoot. 
 
- Er is extra budget aangevraagd voor meer boa’s maar dat is door de gemeenteraad niet 
gehonoreerd. 
 
- Inmiddels zijn er weer 4 boa’s en kunnen de projecten opgepakt worden, waaronder bootjes 
Nieuweschoot. 
 
- Er wordt een plan van aanpak gemaakt. Dit heeft enige tijd nodig. 
 
- Op 13 maart a.s. krijgen wij een update m.b.t. stand van zaken. Mondelinge informatie volgt in de 
ledenvergadering. 
 
Onderhoud boomwallen; greppels, zwerfvuil van Engelenvaart 
Het afgelopen jaar zijn diverse meldingen gemaakt over het bovenstaande zowel via de fixi-app, 
telefonische en rechtstreekse meldingen bij de Provincie/Gemeente. 
Officieel is het terrein van de Provincie. De gemeente heeft een aantal jaren daar nog de nodige 
zaken geregeld, maar is daar een paar jaar geleden mee gestopt.  
Na maanden lang bellen, appjes sturen heeft de provincie in december eindelijk de boomwallen 
gesnoeid, waardoor het fiets-/wandelpad weer goed begaanbaar is.  
De greppels zijn niet geheckeld, alsmede de hobbels in het fietspad zijn ook nog niet weggehaald. 
We blijven onze meldingen doorgeven totdat de zaken naar tevredenheid zijn opgelost. 
 
Verwijderen waterplant waterwaaier Essenhaag De Heide. 
In februari 2025 werden we verrast door een mail van de gemeente Heerenveen over het 
verwijderen van de woekerplant waterwaaier aan de Essenhaag de heide. De waterwaaier is een 
invasieve waterplant die moeilijk te bestrijden is. Het slib en grond wat verwijderd wordt vanuit de 
wateren rondom de Essenhaag zal gestort worden op het stuk grond naar Rotstergaastweg 48 en 
tegenover Rotstergaastweg 95. Dit bericht werd naar ons verzonden op het moment dat de 
werkzaamheden al bezig waren. We zijn teleurgesteld dat wederom bericht vanuit de gemeente 
Heerenveen naar ons wordt verstuurd, zonder dat wij als belanghebbende in het voortraject hierbij 
worden betrokken.  
Hoe mooi zou het geweest zijn, dat alle partijen op voorhand bij bovenstaande werkzaamheden 
zouden zijn betrokken en dat er een gedragen werkwijze was voor alle partijen. 
 
Inhoudelijk zijn wij niet tegen de aanpak van de verwijdering waterwaaier en tegen de verwerking 
van het baggerslib langs de watergang aan de Essenhaag. Wat ons raakt is dat een deel van het 
baggerslib verspreid wordt over het weiland aan de Rotstergaastweg. Net voor de bloeiperiode op 
1 van de mooiste weilanden aan de Rotstergaastweg met een fraaie doorkijk naar de Heide. 
 



 

 

Op ons verzoek heeft er een overleg plaatsgevonden met alle betrokken partijen. Gemeente, 
naaste omwonenden, initiatiefnemer Essenhaag, uitvoerder en PB. 
Ter plaatse is het plan besproken en hebben we overeenstemming bereikt.  Een klein deel van het 
land wordt tijdelijk gebruikt als slibdepot en wordt afgezet met linten en bordjes Verboden 
Toegang. De gemeente heeft toestemming van de Provincie om het baggerslib te verplaatsen. Na 
droging van het baggerslib wordt dit deel van het  weiland opnieuw geprofileerd en ingezaaid 
e.e.a. in overleg met onze biodiversiteitscommissie. De waterwaaier woekert op meerdere plekken 
op de Heide. Voor het vervolg wordt een andere locatie voor het slibdepot gezocht. De gemeente 
stuurt nog een informatiebrief naar het dorp. 
 
Gaswinning (niet actieve boorlocatie Oldelamer) 
Met betrekking tot het ‘Winningsplan (ontwerp) Rottum”, een gebied waar een vermoeden van gas 
is, speelt het volgende. Het gasveld ligt op de grens van de gemeenten Heerenveen, 
Westellingwerf en de Fryske Marren. De winningslocatie is Oude Maden 7 in Oldelamer.  
Afgelopen zomer is er een ontwerp-besluit (voornemen) vanuit het ministerie voor Economische 
Zaken gepubliceerd met een weigering van de omgevingsvergunning voor een nieuwe 
gaswininstallatie op het grondgebied van Weststellingwerf. Mede aanleiding hiervoor is dat de 
gemeenteraad van Weststellingwerf geen medewerking wilde verlenen. Een definitief besluit moet 
nog door het ministerie genomen worden en dat is nog niet gebeurd. 
 
Vergaderingen 
Het afgelopen jaar heeft het bestuur 10 keer vergaderd. Verder zijn op 2 avonden overleggen 
geweest met de in het dorp actieve commissies. De algemene ledenvergadering vond in maart 
2024 plaats. Plaatselijk Belang telt nu 53 leden. 
 
Bijeenkomsten/ overige activiteiten PB 

Plaatselijk belang heeft in 2024-2025 diverse bijeenkomsten bijgewoond waaronder 

informatiebijeenkomsten AZC en overleg gemeente/Plaatselijke Belangen/wijkraden. 

Verder zijn door Plaatselijk Belang bijeenkomsten georganiseerd zoals:  

- Jaarlijkse herdenking op 4 mei bij het kerkje 

- Herhalingscursus AED 

- Sint Maarten 

Zowel met pasen, burendag als met kerst worden bij de 80+ en zieken in ons dorp een 

bloemstukje of andere attentie bezorgd door een delegatie van Plaatselijk Belang en de 

Activiteitencommissie. De bloemstukjes worden gemaakt door de onze bloemencommissie. Heel 

veel dank daarvoor. 

In juni ging de vernieuwde website Nieuweschoot in de lucht. Een mooie verfrissende website; het 

beheer wordt gedaan door Tanja de Graaf, onder auspiciën van algemeen bestuurslid Mirjam van 

Leeuwen - Bakker.  

 

Bestuurssamenstelling 

Onze secretaris Trynke Brouwer treedt in de ledenvergadering af en is niet herkiesbaar. We 

danken Trynke voor het vele werk wat zij de afgelopen jaren voor Nijskoat heeft verzet. We 

wensen haar en haar gezin alle goeds toe voor de toekomst. 

Als bestuur Plaatselijk Belang denken wij met Mariëlle Rijkaart  als nieuwe secretaris  een prima 

vervanger te hebben gevonden. Hierover zal in de vergadering gestemd worden.  
 

 

 

 

 



 

 

Communicatie met Gemeente/Provincie. 

Het afgelopen jaar zijn we een aantal keren onverwachts geconfronteerd met plannen die ons 
dorp direct of indirect raken. Het kost ontzettend veel energie om daarna voor alle partijen een 
goede oplossing te vinden. Daarnaast duurt het nakomen van afspraken ontzettend lang, dan wel 
worden niet nagekomen. Zonde van al die energie, ergernis en tijd. Het botst ook met onze “ 
hands on” mentaliteit om zaken goed te communiceren en snel op te pakken. Ook wij maken 
fouten, maar voor de toekomst willen we snellere en duidelijker communicatie met de gemeente 
en andere overheden. Dit onder het motto: alleen ga je sneller, maar samen kom je verder. 
 
Tot slot 
 
Gjinien is perfekt 
we meitsje flaters, we sizze net altyd it goede, we dogge net altyd goede dingen, we falle, we 
steane wer op, we leare, we groeie, we libje. 
 
Valt u iets op, heeft u vragen of ideeën? Laat het ons weten via de mail of in een persoonlijk 

gesprek. Hierdoor houden wij de communicatie open en duidelijk, wat voor ons als gemeenschap 

erg belangrijk is.  

Foar Elkoar en Mei Elkoar 

 
 

  
  
 


